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A Santa Coloma tot és centre i tot és perifèria, 
però tot és igualment important  
 

 

 

L’alcalde Bartomeu Muñoz ha assegurat davant del 

Consell Local del PSC colomenc que el gran repte de 

la ciutat, ara com ara, és mantenir els serveis tot i 

que han disminuït els ingressos, no solsament els 

que pot recaptar directament el municipi sinó els que 

provenen del finançament extern. 

 

En aquest sentit, ha fet una crida perquè es resolgui 

aviat el problema del finançament dels Ajuntaments. 

Per a assolir amb èxit aquest repte de mantenir el 

nivell de serveis serà necessari, ha dit Muñoz, 

prioritzar però sense deixar d’atendre, en cap cas, a 

les persones i les seves necessitats, que són –

donada la conjuntura econòmica- encara més urgents. 

 

El Consell Local de l’Agrupació del PSC de Santa Colom a de Gramenet  va celebrar dimecres 14 d’octubre, al vespre, i a la 

sala d’actes de la Torre Balldovina, una trobada amb l’alcalde de la ciutat i Primer Secretari de la Federació del Barcelonès Nord, 

Bartomeu Muñoz. Els assistents, que van omplir la sala de gom a gom, van tenir l’oportunitat d’escoltar les propostes de futur que 

va fer l’alcalde, en el meridià del mandat, i de preguntar-li sobre diferents aspectes relacionats amb la ciutat. L’alcalde va fer 

especial incís en algunes de les mesures de l’acció municipal del PSC que representen una clara millora de la qualitat de vida per a 

la ciutadania. Entre elles, mesures adreçades a pal·liar els efectes de la crisi econòmica i financera, com ara la formació per a 

aturats que es du a terme des de Grameimpuls , la subvenció de llibres i d’ordinadors portàtils  –Santa Coloma és l’única ciutat 

catalana que ho fa- el fons social per a persones i families en situació especialment precàr ia econòmicament o els 21 milions 

d’euros de l’anomenat “Pla Zapatero ” que, a més de millorar ostensiblment molts carrers i places de la ciutat, contribueixen a 

generar ocupació. Menció apart va merèixer el tema de l’ensenyament. A banda del finançament de llibres i portàtils, Bartomeu 

Muñoz va recordar el pla d’escoles bressol de la ciutat i els 9 milions d’eur os  que l’Ajuntament ha invertit en equipaments 

escolars en els darrers quatre anys, tot fent un esforç per arribar, fins i tot, on no ha pogut arribar la Generalitat de Catalunya. 

Respecte a la millora dels barris, com el Raval o les Oliveres, entre d’altres, l’alcalde va assegurar que “A Santa Coloma tot és 

centre i tot és perifèria, però tot és igualment important”. Muñoz va recordar igualment que “cap ciutat d’Espanya té el nivell i la 

quantitat d’escales i de rampes que té Santa Coloma” i va afegir que aquesta “es l’única ciutat de Catalunya  on se subvenciona 

el 80% del cost de la col·locació d’ascensors”.- Notícia apareguda a socialistes.cat  
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Baixada d'impostos a Santa Coloma  
 

Noticia publicada a El Punt.- Com en els altres municipis, 

l'austeritat serà central aquest any en el procés 

d'elaboració dels pressupostos i l'establiment dels preus 

públics a Santa Coloma de Gramenet. La bona notícia 

per als colomencs, però, és que pagaran menys 

impostos que l'any passat. L'alcalde, Bartomeu Muñoz  

(PSC), ha anunciat que l'elaboració dels preus públics 

seguirà fil per randa la variació de l'IPC, la qual cosa 

significarà una «lleugera» baixada en la majoria de taxes 

municipals.  

Tot i això, l'alcalde puntualitza: «En alguns impostos molt 

L’alcalde qualifica de “repte” el manteniment dels serveis amb la disminució d’ingressos. 
Intervenció de l'alcalde al Consell Local del PSC

L'Ajuntament colomenc retallarà les despeses administratives, internes i de personal i 
congelarà els sous i les dietes dels càrrecs electes i directius.

NOT I C I A  T V3  

 

V I DEOS  

 

NOT Í C I A S  P OL Í T I C A S  

PSC  PSOE  Montilla 

ADN.es

El grupo municipal de ERC alega "opacidad y 

falta de comunicación y voluntad de diálogo" por 

parte del PSC para abandonar el equipo de 

Gobierno. ... 

Artículos relacionados » 

EFE

Asimismo, Puig ha pedido al presidente de la 

Generalitat y líder del PSC, formación muy 

crítica con CDC a raíz del caso Millet, que tenga 

la "máxima ... 

Artículos relacionados » 

La Nueva España

La ejecutiva de los socialistas catalanes (PSC) 

alertó ayer a Convergencia Democrática de 

Cataluña (CDC) ya su líder, Artur Mas, que «ha 

llegado la hora» de ... 

Artículos relacionados » 

ERC rompe el pacto en Santa Coloma de 
Cervelló y deja al PSC en ...

CDC reclama la presunción de inocencia y pide 
a Montilla que haga ...

El PSC insta a CiU a devolver el dinero que 
recibió del Palau ya ...

ICV pide a ciu y al PSC que sean contundentes 
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  determinats i que tenen esgotat el recorregut fiscal, es 

mantindran els impostos congelats.» De fet, ja va ser així l'any passat, quan es van congelar els preus dels serveis oferts pels 

centres juvenils o les tarifes per la recollida de residus comercials. 

Per equilibrar la balança, l'Ajuntament colomenc retallarà les despeses  administratives, internes i de personal i congelar à els 

sous i les dietes dels càrrecs electes i directius . No hi haurà retallada pel que fa a benestar social, protecció a les famílies i 

foment de l'ocupació. «Els pressupostos són de crisi i es fan amb un doble criteri: mantenir l'increment dels ajuts socials i fer el 

mateix, amb la màxima austeritat, en les despeses administratives internes», explica Muñoz.  

 

Caiguda de 5 milions 

L'Ajuntament calcula que la caiguda d'ingressos des que va començar la crisi és de prop de 5 milions d'euros l'any. Quant als 

ingressos relacionats amb la construcció, la minva és de 3 milions. Però Muñoz aclareix: «No és el principal factor que ens 

preocupa, ja que la construcció no és un sector especialment important.» El problema serà la «importantíssima davallada de les 

transferències de l'Estat», basades en un sistema de finançament local «obsolet i injust», manifesta Muñoz, que afegeix que cal 

una reforma que garanteixi «la viabilitat dels ajuntaments catalans».  
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21 edicions d'Expocoloma  
 

 

Vull començar aquests post al meu blog afirmant que l’Expocoloma 

és un projecte sòlid fora de dubte. La seva capacitat per incentivar 

la imatge i la projecció comercial de la ciutat ens encoratja, any 

rere any, a donar resposta als més de 200.000 visitants que acull la 

fira. Per això una vegada més l’estreta col·laboració de l’ACI i els 

centres comercials de la ciutat amb l’Ajuntament, és cabdal. I, en 

aquesta ocasió, s’ha mostrat encara més intensa. El repte 

d’aquesta edició, com  sabem, és la ubicació de la Fira al vial 

de Can Zam, que hem sabut afrontar i consensuar . 

 

És evident que el teixit comercial i empresarial colomenc està 

encarant la crisi amb coratge i fermesa i ha fet una aposta per 

l’Expocoloma com a eina de promoció. Per això, valoro molt 

positivament que, en aquest temps difícil, la fira tingui més 

representació d’expositors colomencs que mai (exactament el 71% dels expositors). 

 

Aquesta dada tan important no fa més que confirmar que els expositors  locals són un excel·lent referent del comerç de 

proximitat , del que és la tenda de barri de sempre, aquell comerç, aquell comerciant que els visitants de la ciutat reconeixeran a la 

Fira perquè es veuen a diari, fet que representa un potent element de dinamització. 

 

Per tot això, estic segur que aquesta Expocoloma serà l’expressió d’una realitat consolidada de qualitat i de referència de l’activitat 

comercial colomenca, en el marc del nostre entorn metropolità. En definitiva, una fira multisectorial que contribueix, també, a fer 

ciutat. 

 

Vull fer esment i aplaudir la idea de la I Edició del Santa Coloma Moritz Festival , un espai lúdic per la fira i alhora un element de 

promoció comercial per als establiments d’oci nocturn de la nostra ciutat. Aquesta iniciativa respon a la filosofia de la Fira de fer 

un “mix” entre oci negoci. I també a una dinàmica de treball amb enginy i imaginació, per incorporar noves propostes que donin 

continuïtat a Expocoloma amb nous atractius. 

 

Agraeixo a tots els expositors, als espònsors i als patrocinadors d’aquest certamen, la seva col·laboració per fer de l’Expocoloma 

un esdeveniment de primera magnitud, que promou eficientment la competitivitat de l’oferta comercial de Santa Coloma de 

Gramenet. 

 

Estic segur que l’oferta comercial i de lleure de la Fira captarà l’interès de molts visitants i que, com en altres ocasions, aquesta 

Expocoloma serà tot un èxit. 
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Las familias de Santa Coloma no tendrán que 
pagar por los ordenadores de los alumnos  
 

 

 

Durante todo el día de hoy he atendido a diferentes medios 

de comunicación interesados en conocer la última iniciativa 

que hemos puesto en marcha desde el gobierno municipal. 

El 71% dels expositors són comerciants de Santa Coloma de Gramenet. L’Expocoloma 
un esdeveniment de primera magnitud, que promou eficientment la competitivitat de 
l’oferta comercial de la ciutat.

Santa Coloma se convierte así en la única ciudad de Cataluña donde todo el sistema de 
digitalización de las aulas y los libros digitales tendrá coste cero para las familias.

ABC.es

La portavoz de ICV, Laia Ortiz, ha pedido esta 

tarde a ciu y al PSC que "sean contundentes 

con los militantes detenidos" y que "colaboren al 

máximo con la ... 

NOT Í C I A S  D E  L A  C I UDAD  

Santa Coloma de Gramenet  Bartomeu Muñoz 

ABC.es

El socialista Bartomeu Muñoz ha sido alcalde de 

Santa Coloma de Gramenet (Barcelona) desde 

el año 2002, un período de siete años en el que 

ha adquirido un ... 

Artículos relacionados » 

La Vanguardia

... así como de actuales cargos electos del PSC 

en el Ayuntamiento de Santa Coloma de 

Gramenet (Barcelona) "es de extrema 

gravedad". ... 

Artículos relacionados » 

ABC.es

La Guardia Civil ha registrado esta mañana en 

L'Hospitalet de Llobregat un local de la empresa 

Construcciones Ortega, de Santa Coloma de 

Gramenet ... 

ABC.es

La detención hoy del alcalde de Santa Coloma 

de Gramenet, Bartomeu Muñoz, del PSC, eleva 

a dieciocho el número de primeros ediles en 

ejercicio detenidos por ... 

M I  B I O GRAF Í A  

Nací en Santa Coloma de Gramenet el 15 de 

Junio de 1957. Estoy casado y tengo dos hijos. 

Tengo el orgullo de ser alcalde de Santa 

Coloma de Gramenet desde el año 2002, 

cuando Manuela de Madre tuvo que abandonar 

el cargo por motivos de salud. Aún así, mi 

vinculación con el Ayuntamiento viene de años 

atrás, como concejal sin cartera desde la 

segunda legislatura, en el año 1983. Mi padre, 

Blas Muñoz, también fue alcalde durante la 

transición democrática en la ciudad. 

 

Leer más de mi biografía 

 

 

NUEVO  P ER F I L  EN  FAC EBOOK  

con sus militantes ...

con la tecnología de 

Muñoz, el alcalde de Santa Coloma que 
prometió la gratuidad libros ...

CiU defiende la presunción de inocencia "sin 
distinciones" de ...

La Guardia Civil registra local de 
Construcciones Ortega en L ...

Dieciocho alcaldes detenidos por corrupción 
urbanística

con la tecnología de 
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Se trata de desarrollar el proyecto de Digitalización de las 

Aulas. 

A partir de este mismo curso, todos y cada uno de los alumnos de 1º de ESO de Sant a Coloma tendrán de  manera gratuita 

un ordenador portátil . Distribuiremos así más de 1100 ordenadores Toshiba NB200-BTO. Se sustituyen así los tradicionales 

libros de texto en papel por libros de texto digitales y contenidos digitales en red y/o desarrollados por el profesorado. 

Hace ya tres años que en Santa Coloma pusimos en marcha el programa de universalización de los libros de texto, muy criticado 

por los grupos de la oposición (IC-V, CiU y PP) pero que ha contado con una excelente acogida por parte de los ciudadanos. 

Recuerdo que por aquel entonces, se nos tildó de electoralistas e incluso de despilfarrar. El tiempo nos ha dado la razón. Ahora 

más que nunca, las familias necesitan del apoyo del Ayuntamiento, sobretodo aquellas que sufren de forma importante las 

consecuencias de una crisis económica internacional, acrecentada en España por nuestro modelo económico. 

El Ayuntamiento de Santa Coloma desde el primer momento ha liderado la digitalización de las aulas , con la complicidad y el 

trabajo de los centros escolares , en el marco del Proyecto Educativo de Ciudad (PEC) . Hemos querido hacer de la enseñanza 

uno de los pilares fundamentales de nuestro programa de gobierno. En los últimos seis años hemos destinado más de 15 millones 

de euros de inversión en la ampliación de los centros escolares, la mejora de las instalaciones, la apertura de nuevos centros y de 

servicios asociados (bibliotecas, guarderías...), la universalización de los libros de texto o el futuro campus universitario de la UB 

en Torribera. La digitalización de las aulas significa una apuesta clara por la introducción de las nuevas tecnologías en los 

procesos de aprendizaje de los estudiantes que viven ya en un mundo conectado. Es un compromiso con la Santa Coloma Digital 

y con la mejora de la calidad en la educación. 

Los ordenadores serán entregados a los alumnos en sus propios centros de enseñanza y podrán llevárselo a casa. Llevan un 

software universal que les permitirá realizar las tareas escolares en cualquier lugar, además de contar con un sistema WI-Fi que 

les permitirá conectarse a redes públicas y privadas de Internet. El coste medio de cada computadora, unos 300€, será sufragado 

entre el Ayuntamiento (180€ por ordenador) y el Departament d'Educació de la Generalitat de Catalunya (150€ por equipo). 

Nos preocupa la educación de los menores de Santa Coloma. Es sin duda la mejor inversión de futuro para una ciudad como la 

nuestra, acostumbrada a exportar mano de obra formada, donde el ratio de estudiantes universitarios está por encima de la media 

y que apuesta por la educación de calidad como principal motor de progreso. Una sociedad bien formada es una sociedad más 

justa, más libre, democrática y tolerante. Hoy es, sin duda, un gran día para Santa Coloma. 

PUBLICADO POR BARTOMEU MUÑOZ  

ETIQUETAS: CIUDAD ,  CULTURA ,  ENSENYAMENT ,  POLÍT ICAS SOCIALES  5 COMENTARIOS    

V I E RNE S  4  D E  S E PT I EMBRE  DE  2 009  

La desfilada de Juan Antonio Ávalos  
 

 

Notícia publicada a Gramenet.cat.- Juan Antonio Ávalos  ha estat un 

de la vintena de joves dissenyadors catalans escollits per presentar les 

seves propostes i tendències creatives a la passarel•la de moda 080 

Barcelona Fashion . Aquest esdeveniment, organitzat pel departament 

d'Innovació, Universitats i Empresa de la Generalitat des del 2007, vol 

ser una plataforma per presentar els dissenyadors independents. 

Creativitat, innovació i negoci són els eixos que inspiren aquest 

esdeveniment. 

 

L'alcalde de Santa Coloma, Bartomeu Muñoz , els regidors Esteve 

Serrano  i Raül Moreno , i la diputada colomenca, Manuela de Madre , van ser pressents a la desfilada per donar suport al jove 

creador colomenc. El passi es va celebrar a Fira de Barcelona, dijous 4 de setembre. 

 

Ávalos va presentar la col·lecció Saskatchewan 1690, inspirada a la primera colonització d'una zona del Canadà, on vivien les 

tribus atapascana, algonquins i sioux. Les peces tenen també una marcada influencia de l'sportwear dels 70 i 80. 

 

 

· Si vols veure la desfila de Juan Antonio Ávalos, fes click aquí. 

· Si vols veure el video realitzat per l'Ajuntament , fes click aquí . 
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Cultura, participació i festa per enfortir els 
nostres vincles com a ciutadans  
 

 

 

 

La Festa Major de Santa Coloma és l’epíleg intens i sonor de les 

vacances i un pròleg necessari a la represa de l’activitat quotidiana que 

Ávalos va presentar la col·lecció Saskatchewan 1690, inspirada a la primera colonització 
d'una zona del Canadà

La nostra Festa Major d’Estiu es presenta com l’espai de participació i trobada per 
excel·lència.

  
Hace pocos días he puesto en marcha un perfil 

en facebook donde comparto algunas fotos con 

mis amigos y amigas  

CANAL  TW I TT ER  SC  

M I  L I S T A  D E  BL OGS  

Mostrar todo 

NUEVA S  ENTRADA S  D E L  

B CNÈ S  NORD  

Barcelonès Nord: Últimes 
Entrades 

� La programació de l'Auditori de Música 
http://bit.ly/3con6o about 10 hours ago  

� Espai per la Pau i els Drets Humans al 
CRJ Mas Fonollar http://bit.ly/1U064x 1 day 
ago  

� Properes activitats al Rellotge XXI: 
Joventut Santa Coloma http://bit.ly/Hkizw 4 
days ago  

� Taller de Hip Hop al Mas Fonollar 
http://bit.ly/8UsSv 5 days ago  

� 13è "Voluntariat per la llengua" a Santa 
Coloma. 5 de novembre a la Biblioteca 
Can Peixauet amb el CNL L'Heura. 
http://bit.ly/2EEtXQ 5 days ago  

� Sami Naïr obre les Jornades de la Pau i la 
Cooperació el proper 21 d'octubre 
http://bit.ly/jEFzc 6 days ago  

� Santa Coloma de Gramenet s’afegeix el 
proper dissabte a la ‘Marxa lliure de CO2’, 
en el Dia Internac http://bit.ly/18CH0Q 6 
days ago  

� Ordre del dia #plemunicipal del proper 26 
d'octubre. http://bit.ly/2zQGqo 6 days ago 

Follow me on Twitter 

Lourdes Muñoz Santamaría   
Noticies TIC's - 27/10 Tuenti i Fotobloc 
superen Facebook entre els joves 
espanyols 27/10 Consumo de información, 
medios de comunicación y Redes Sociales 
27/10 Skype reclama... 
Hace 4 horas  

El blog d'en Joan Ferran   
DECLARACIÓ PSC DETENCIONS STA 
COLOMA - Davant les informacions que es 
deriven de la investigació de l’Audiència 
Nacional d’un presumpte cas de corrupció 
que afectaria l’Ajuntament de Santa 
Colom... 
Hace 7 horas  

Red Progresista   
Soñador, este es el momento; nada nos 
separa, la mayéutica socrática nos guía 
hacia la verdad - Seguir leyendo en Pasión 
por la dialéctica 
(http://javiercasoiglesias.blogspot.com/2009
/10/sonador-este-es-el-momento-nada-
nos.html) 
Hace 9 horas  

Socialdemocracia.org   
La hoja de ruta de Obama - Firma de 
Orden Ejecutiva para cerrar Guantánamo 
en un año: Tras la significativa erosión de 
la imagen de EEUU en el mundo tras los 
sangrantes episodios d... 
Hace 1 día  

Patxi Lopez   
Zorionak Euskadi - Llego a casa tras un día 
intenso, dentro de una semana no menos 
intensa. Hoy hemos celebrado en 
Lehendakaritza el 30 aniversario del 
Estatuto. No voy a rep... 
Hace 1 día  

1ª TROBADA DE JOVES 
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ciutat i ciutadans encarem amb ganes i il·lusions renovades. La nostra 

Festa Major d’Estiu és l’esdeveniment cultural i ciutadà més esperat i, per això, és un repte i una oportunitat. L’Ajuntament i la 

Comissió de Festes hem sumat els màxims esforços per oferir el nivell de qualitat que sempre distingeix el programa festiu, amb un 

cartell que té en la diversitat i en la qualitat el principal atractiu. 

 

La nostra Festa Major d’Estiu es presenta com l’espai de participació i trobada per excel·lència. Ens dóna la possibilitat de 

compartir amb els amics espais comuns i sensacions noves, i posa la ciutat al servei d’aquesta proposta cultural col·lectiva. Estic 

segur que viure plenament l’oferta festiva, presidida per la solidaritat i el civisme, contribuirà a enfortir els vincles que ens 

identifiquen com a ciutadans de Santa Coloma. 

 

Bona Festa Major a tothom! 
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El colomenc Juan Antonio Ávalos participa a la 
080 Barcelona Fashion de moda  
 

 

La propera edició del 080 Barcelona Fashion, comptarà amb un 

colomenc com a dissenyador participant, el jove Juan Antonio 

Ávalos. El certamen se celebrarà els propers 2, 3 i 4 de setembre a 

Fira Barcelona. 

 

Aquest jove dissenyador colomenc forma part del projecte Bressol 

de la Generalitat i ja ha estat guanyador de diversos guardons com 

el primer Premi de “Tu estilo, tu studio” de L'Oréal Paris, al 2006 i 

uns dels premis a la Millor Col·lecció de Graduació de l'escola 

Felicidad Duce al 2007. Ha treballat com a assistant per al 

dissenyador Antonio Miró al 2007, i pels creadors Bernhard 

Willhelm i Thomas Engel Hart, a París i recentment ha creat la seva 

pròpia firma. 

 

El 080 Barcelona Fashion —una de les iniciatives integrades en el 

Pla de Dinamització de la Moda 2007- 2010— del Departament 

d’Innovació, Universitats i Empresa de la Generalitat de Catalunya, 

reitera la seva aposta per esdevenir un referent internacional de la 

moda i el disseny, i per fer de la capital catalana una cita obligada en el circuit de la moda. 
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Presentación del libro de Mati Prats, “El sabor 
de la nada”  
 

 

 

Fué un honor para mi presentar el libro de Mati Prats, que acaba 

de publicar. Un libro que, ahora que se ha decidido y ha roto el 

hielo, espero y casi estoy seguro, no va a ser el último. Porque 

tiene muchas cosas que decirnos. 

 

Así que, ante todo, muchas gracias, amiga Mati, por ofrecerme 

esta oportunidad. Porque presentar tu primer libro es un privilegio 

para mi y porque me satisface enormemente esta muestra de 

cariño y de confianza a la que no puedo por menos que 

corresponder con mucha ilusión. O sea, es un placer compartir 

contigo este momento. 

 

No voy a hacer una presentación al uso, diríamos una crítica del libro. No voy a hacer eso, entre otras cosas, porque yo no soy un 

especialista en los temas que propone, analiza y escudriña Mati en esta obra. Quiero dar mi versión particular sobre el libro, 

interesante libro, pero sobre todo mi versión sobre Mati, aunque pueda parecer una osadía por mi parte. Mati es una persona a la 

que me unen muchos años de relación y de afecto, a la que conozco bien. Podría explicar miles de anécdotas…. Y alguna 

explicaré. 

 

Pero, en cuanto al libro “El sabor de la nada” es una pieza que ha motivado, verdaderamente, mi interés y, también, me ha 

sorprendido. Y, lo que me sugiere este libro, de entrada, es la necesidad de hacerle públicamente un reconocimiento a la autora. 

 

El jove dissenyador, Juan Antonio Ávalos, participarà al proper certàmen del prestigiós 
saló 080 Barcelona Fashion.

Lo que me sugiere este libro, de entrada, es la necesidad de hacerle públicamente un 
reconocimiento a la autora.
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Un reconocimiento a su capacidad de conectar, a su valía, a su autenticidad y a su valentía. Sobre todo a su valentía, porque 

expone en un libro relativamente corto, son sólo 150 páginas, todas aquellas cuestiones que desde el inicio de los tiempos nos 

estamos preguntando –o no nos queremos preguntar, como dice Mati- Todo sobre nuestra existencia, con un magistral dominio de 

síntesis de ideas, captan y cautivan al lector desde la primera línea. Eso es muy difícil de conseguir y lo ha conseguido. Y, desde 

luego, es toda una revelación para una obra prima. 

 

Efectivamente, más allá de los conocimientos, del mensaje que aporta y de las experiencias que la autora explica y que proyecta a 

modo de borbotones y pinceladas, en una mezcla de ciencia poética; más allá de la narrativa, del ensayo y de la reflexión, lo que 

hace Mati es hablarnos con el corazón, razonando sobre los temas más profundos y trascendentales del universo. 

 

El libro también me ha causado sorpresa. Porque si Mati es un pozo de sabiduría como diríamos coloquialmente, y yo lo se bien 

por tantas horas compartidas a lo largo de tantos años, es además capaz de sorprendernos al comunicarnos, de pronto, la noticia 

de que ha puesto toda esa sabiduría -sus pensamientos- negro sobre blanco. Es decir, que ha escrito un libro y, especialmente a 

mi, decirme que tenemos una cita para presentarlo. Me gusta esa pasión y esa fuerza positiva con que emprende todas sus 

aventuras y que guía todo 

 

Me interesa la convicción y la vehemencia con que expone todo el argumentario de los principios en que está anclado su 

pensamiento. Y quiere que lo conozcamos y por eso, hacérnoslo llegar de forma amena al tiempo que profunda. Me ha interesado 

su entusiasmo, su sentido del humor, su facilidad –mejor dicho clarividencia- para explicar sus conocimientos y transmitirnos su 

sabiduría; sus intuiciones, su vasta visión del mundo y la autenticidad con que expresa todo eso. Y, especialmente, me ha 

interesado su preocupación y su búsqueda y su necesidad de compartirla, al tiempo que su inmenso conocimiento del hombre y 

del factor humano. Su inmenso conocimiento, en suma, de la persona y su vocación por hacernos comprender todo lo ella sabe 

para que seamos más felices. 

 

Como he dicho al principio, no pretendo hacer una crítica de este libro, pues lo que de verdad es importante, me ha impresionado y 

creo que debo destacar hoy aquí, es que una persona como Mati haya querido transmitirnos en un libro todo su bagaje intelectual y 

existencial, con todo su potencial de aprendizaje. Mati no da soluciones, claro, no lo explica todo. Al contrario, está ávida 

de “preguntas sin respuestas” y llena de “respuestas sin preguntas”, pero es capaz de entuasmarnos con un lanzamiento de 

dardos que dan en la diana más universal. 

 

Todo eso, enmarcado en un vasto conocimiento del ser humano, del saber, de lo cotidiano y de nuestro tiempo. Y, sin embargo, 

como dice ella, profundamente curiosa, no para de interrogarse, de analizar y de llegar a algunas conclusiones que no sirven más 

que como peldaño para alcanzar la siguiente altura y seguir avanzando en nuevos planteamientos y despejando algunos 

interrogantes. 

 

Me gustaría acabar definiendo a Mati como la autenticidad, la fuerza, la energía y la alegría. Y en su libro, con un estilo claro y 

directo, desprende todo eso, con el objetivo de seguir buscando, explicarnos su búsqueda y darnos pistas para buscar. Les 

recomiendo que lo lean, van a aprender mucho, van a ser más cultos y más sabios y, como dice Mati en su introducción “si sois 

curiosos, lo pasareis bien conmigo” 
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